



নং-বিইএম/ওমান বৃত্তি/২৪-২৫/১৭৫

০৮ জুলাই ২০২৪

শিক্ষাবৃত্তির (Scholarship) বিজ্ঞপ্তি:

এতদ্বারা জানানো যাচ্ছে যে, ওমান সালতানাতের সরকার কর্তৃক ২০২৪-২৫ শিক্ষাবর্ষে স্নাতক (সম্মান) শ্রেণীতে অধ্যয়নের জন্য প্রকৌশল বিদ্যা (১টি), তথ্য প্রযুক্তি (১টি), অর্থনীতি ও ব্যবসায় প্রশাসন (১টি) এবং গণযোগাযোগ বিষয়ে (১টি) করে মোট ৪ (চার)টি শিক্ষাবৃত্তি (scholarship) প্রদানের বিষয়ে ওমানে বসবাসরত বাংলাদেশী শিক্ষার্থীদের নিকট হতে দরখাস্ত আহ্বান করা হয়েছে। এ বিষয়ে ওমান সরকারের উচ্চ শিক্ষা ও বিজ্ঞান গবেষণা বিষয়ক মন্ত্রণালয়ের সংশ্লিষ্ট বিজ্ঞপ্তি এতদসঙ্গে সংযোজন করা হলো। বিজ্ঞপ্তি অনুযায়ী বৃত্তির উল্লেখযোগ্য তথ্যাবলী নিম্নরূপঃ

- (ক) বৃত্তির জন্য www.heac.gov.om-এই ওয়েবসাইটে প্রদত্ত প্রয়োজনীয় ও যাবতীয় তথ্য ও শর্তাবলী অনুযায়ী রেজিস্ট্রেশনের আবেদন করতে হবে।
- (খ) শিক্ষার্থীকে ওমানের কোন স্কুল থেকে General Education Diploma বা সমমান সম্পন্ন করতে হবে।
- (গ) উক্ত ওয়েবসাইটের দিক-নির্দেশনামতে ২৫ জুলাই ২০২৪ হতে ২০ আগস্ট ২০২৪ তারিখের মধ্যে আবেদনপত্র দাখিল করতে হবে।

০২। উক্ত বৃত্তিগুলো ওমান সরকারের University of Technology and Applied Sciences-এর মাধ্যমে আহ্বান করা হয়েছে। আগ্রহী শিক্ষার্থীগণকে উপরোল্লিখিত শর্তাবলী অনুসারে বৃত্তির আবেদনপত্র দাখিল করার জন্য আহ্বান করা যাচ্ছে।

আদেশক্রমে-



বিতরণঃ

- ১। বাংলাদেশ স্কুল এন্ড কলেজ, মাস্কাট/সাহাম/সিনাউ/জালান/সোহার, ওমান।
- ২। বাংলাদেশ সোশ্যাল ক্লাব, মাস্কাট, ওমান।
- ৩। দূতাবাসের নোটিশ বোর্ড।
- ৪। অফিস কপি।

UNOFFICIAL TRANSLATION

Sultanate of Oman

Ministry of Foreign Affairs

The Ministry of Foreign Affairs of the Sultanate of Oman (Cultural Cooperation Department) presents its compliments to the Embassy of the friendly People's Republic of Bangladesh in Muscat.

The Ministry would like to report that it has received a letter from the Ministry of Higher Education, Scientific Research and Innovation stating that (4) scholarships have been allocated for students of the People's Republic of Bangladesh, (one for each of the Engineering majors, the Information Technology majors, the Economics and Business Administration majors, and the Mass Communication majors,) and that the mechanism for registering and accepting (students residing in the Sultanate of Oman is from the results of the General Education Diploma or its equivalent from one of the schools within the Sultanate of Oman), from the children of sisterly and friendly countries at the University of Technology and Applied Sciences for the academic year 2024/2025, will be directly through the website of the Unified Admission Center www.heac.gov.om (the program icon Omani Cultural Cooperation and scientific).

Accordingly, the Ministry requests the friendly embassy to kindly review and take the necessary measures regarding educating and guiding students to apply for academic programs. The guide can be obtained which is provide data and information about study programs, conditions for joining, mechanisms and dates for registration and admission for the academic year 2024/2025 can be obtained by accessing the website. The electronic mail of the Unified Admission Center, under the title Admission Systems, the icon of the Omani Program for Cultural and Scientific Cooperation, and then choose the guide of the Omani Program for Cultural and Scientific Cooperation with sisterly and friendly countries, and that registration and entering of desires into the unified admission system will take place during the period from July 25, 2024 - August 20, 2024.

The Ministry avails itself of this opportunity to renew to the esteemed Embassy the assurances of its highest consideration.

Dt.24. 6..2024

Ref. 00/26368/2024

تهدي وزارة خارجية سلطنة عمان - دائرة التعاون الثقافي - أطيب تحياتها إلى سفارة جمهورية بنجلاديش الشعبية الصديقة في مسقط.

تود الوزارة الإفادة بتلقيها خطاباً من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي والإبتكار، يفيد بتخصيص عدد (4) منح دراسية لطلبة جمهورية بنجلاديش الشعبية (واحدة لكل من تخصص الهندسة، وتخصص تقنية المعلومات وتخصص الاقتصاد وإدارة الأعمال وتخصص الاتصال الجماهيري) وأن آلية تسجيل وقبول (الطلبة المقيمين في سلطنة عمان من مخرجات دبلوم التعليم العام أو ما يعادلها من إحدى المدارس داخل سلطنة عمان)، من أبناء الدول الشقيقة والصديقة في جامعة التقنية والعلوم التطبيقية للعام الأكاديمي 2025/2024، ستكون من خلال الموقع الإلكتروني لمركز القبول الموحد مباشرة www.heac.gov.om (أيقونة البرنامج العماني للتعاون الثقافي والعلمي).

وعليه، ترحو الوزارة من السفارة الصديقة التكرم بالإطلاع وإتخاذ ما يلزم حول توعية وتوجيه الطلبة المتقدم للبرامج الدراسية، ويمكن الحصول على الدليل الإسترشادي الذي يوفر البيانات والمعلومات حول البرامج الدراسية وشروط الإلتحاق بها وآليات ومواعيد التسجيل والقبول للعام الأكاديمي 2025/2024م، من خلال الدخول إلى الموقع الإلكتروني لمركز القبول الموحد، تحت عنوان أنظمة القبول (أيقونة البرنامج العماني للتعاون الثقافي والعلمي، ومن ثم إختيار دليل البرنامج العماني للتعاون الثقافي والعلمي مع الدول الشقيقة والصديقة)، وأن التسجيل وإدخال الرغبات في نظام القبول الموحد سيكون خلال الفترة من 25 يوليو 2024 - 20 أغسطس 2024م.

تغتنم الوزارة هذه المناسبة لتعرب لسفارة جمهورية بنجلاديش الشعبية الصديقة عن وافر إحترامها وتقديرها.



- سفارة جمهورية بنجلاديش الشعبية/ مسقط.

الرقم. / 00/26368/2024/ التاريخ . 17 ذي الحجة 1445 هـ الموافق 2024-6-24 صفحة . 1